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Obetrukcija slovenskih poslancev. 
Obstrukcijo v deželnem zboru so morali 

pričeti dne 4. novembra t. 1. slovenski de
želni poslanci. Nobenega za kmeta koristnega 
zakona, kakor je lovski zakon, uravnava rek, 
podpore za vremenske nezgode, različna za
varovanja itd. Se niso rešili nemSki poslanci, 
a deželni proračun za 1. 1905 so postavili 
na dnevni red seje tega dne. Če bi se rešil 
deželni proračun za 1. 1905, potem je izvito 
siovenskim poslancem vse orožje iz rok in 
£a njih volilce se nebi nič storilo. Zato <e 
deželni odbornik Robič, preden se je začela 
ta proračunska razprava, podal sledečo izjavo: 
»Ker se Se niso rešili velevažni predlogi, ki 
bojo imeli velik vpliv na konečni vspeh na
šega proračuna, predlagamo, naj se obravnava 
v deželnem proračunu odstavi od dnevnega 
reda in se naj začne obravnava o drugih 
predlogih, ki zadevajo naš prosvetni in gmotni 
položaj.« Enako izjavo je podal tudi konzer
vativni poslanec Hagenhofer; neko zmedeno 
pa socij Resel. Večina se je temu upirala in 
pri glasovanji se je sprejel predlog večine, da 
se mora obravnava začeti, z 32 proti 28 
glasovom. 

Vsled tega so vlagali slovenski poslanci 
brez Števila predlogov ter zahtevah, da se 
mora o njih glasovati po imenih. To glaso
vanje se mora v deželnem zboru dovoliti, če 
se zahteva. A vsak spremenjevalni predlog 
mora podpirati vsaj 10 poslancev. Toliko 
slovenskih poslancev se pa nahaja zdaj v 
deželni zbornici. Ko bi jih bilo samo osem, 
kakor do zdaj, bi se med obravnavo kakšne 
zadeve ne mogel podpirati nobeden predlog 
in bi bila obstrukcija nemogoča. 

Prva seja z obstrukcijo je trajala od 10. 
ure predpoldne do pol 3. ure popoldne. Raz
prava je vsled tega obtičala. Ob 4. uri se je 
seja zopet otvorila. Slovenski poslanci so 
vložili zopet mnogo predlogov ter zahtevah 
glasovanje po imenih. Med tem so se začeli 
nekaki pogovori med raznimi strankami, da 
se začne zopet redno delo. Nemške stranke 
so preveč razburjene, d« bi se hotele zdaj 
pogajati s Slovenci. 



Slovenski poslanci nadaljujejo obstruk
cijo. Nemško nacionalna večina se premalo 
ali skoro prav nič ne ozira na potrebe slo
venskih prebivalcev na Spodn. Štajerskem. 
Koliko predlogov, prošenj in želja leži poko
panih v odsekih in ne pridejo v poštev v 
proračunu. Posebno vinorejski odsek bi se 
imel baviti z najvažnejšimi odloki za Spodnji 
Štajer! Zgornji Štajer ne rabi tega, ker se 
niti približno toliko ne bavi z vinorejo. Zato 
so sklenili slovenski poslanci v staj. deželnem 
zboru preprečiti ali vsaj zavleči odobrenje 
proračuna za deželo Štajersko in to se jim 
bo tudi posrečilo. V nadaljevanju obstrukeije 
so bili poslanci tem bolj potrjeni, ker so do
bili iz vseh krajev slovenske dežele brzojave 
— skupaj dosedaj nič manj kot 20 —, ki vsi 
prinašajo vesti, da ljudstvo odobrava obstruk
cijo slovenskih poslancev v deželnem zboru. 

Pred zaključen jem seje dne 8. t. m. je 
vložil poslanec dr. Dečko predlog glede urav
nave Vcglajne. Posestniki ob tem potoku 
prav britko občutijo škodo, ki jim jo pov
zroča Vcglajna, ker preplavi najmanj enkrat 
vsako leto vso rodovitno dolino, uniči ah pa 
odnese vse pridelke in ustavlja promet vo
zovom in peScem. Predlog je zato s tem več
jim veseljem pozdravljati, če bo le naduta 
nemška večina v štajer. deželnem zboru, ki 
nima srca za slovenske prebivalce, hotela 
kaj v ta namen storiti. 

Poslanec Pfrimer vpraša zaradi uporabe 
slovenskega jezika pri pouku veronauka na 
ljudski Soli v Studencih. Kakor se vidi iz 
interpelacije, smatra ta poslanec Avstrijo res 
popolnoma za barbarsko državo, kjer bi se 
s slovenskimi učenci niti slovenski ne smelo 
govoriti. Na tak način bi nas radi ugonobili. 
Bomo videli, kaj odgovori g. namestnik, na 
katerega se je poslanec mariborskega mesta 
s to interpelacijo obrnil. 

Podpora za sevniški in kozjanski okraj. 
Predlog poslancev Žičkar, dr. Ploj in 

tovarišev glede podpore za nekatere posest
nike v okrajih Sevnica in Kozje: 

Visoka zbornica I V tekočem leta je trpelo mnogo 
posestnikov ob hudourniku Sevnišnica v vbčini Zabn
kovje vsled trikratnega preplavljeuja imenovanega po
toka silno veliko škodo, ki trpijo radi tega veliko bedo. 
Največjo škodo je povzročilo tretje preplavljenje dne 
13. oktobra 1904. Ne le samo otavo je voda oblatila, 
temveč mnogo rodovitne zemlje je voda odtrgala in 
odnesla. 
•̂ 8 Vsled mnogoterih vremenskih uim v letih 1903 
in 1904 so tudi prebivalci občine Sevnica, kakor oni 
iz občine Presično v okraju Kozje v največji sili, ka
kor spričujejo dopisi dotičnih županov. 

Slednjič prosi Janez Zmajšek v občini Prevorje, 
ki je pogorel „14. septembra t. i , za milostno podporo 
v svoji bedi. Žal, da ni mogel pravočasno zavarovalnici 
odrajtati letnega zavarovalnega doneska. Njegova 
tuzadevna zahteva se je odklonila. 

Podpisani predlagajo torej: Visoki deželni zbor 
naj sklene : Prebivalcem v občinah Zabukovje, Sevnica, 
Presično in Prevorje, ki trpijo veliko bedo, naj se po
deli iz deželnega premoženja primerna podpora. 

V Gradcu, dne 26. oktv1904. 
Ž i č k a r in tovariši. 


